

Sprint Challenge mit Biowerkz: 1 Strategie.

5 Tage. 550 Euro. Bist Du dabei?

Wir suchen **clevere, kreative und engagierte Studierende**, die Lust haben, in einer fünftägigen Sprint-Challenge gemeinsam mit dem Team von **Biowerkz** an einem echten strategischen Thema zu arbeiten:

 **Wie kann sich Biowerkz als klimafreundliche Technologie in neuen Märkten positionieren?**

 **Worum geht's?**

Biowerkz ist ein mehrfach ausgezeichnetes Greentech-Startup aus dem Umfeld des Karlsruher KIT. Mit **NEWood** einem **biobasiertes Myzel-Komposit** aus organischen Reststoffen bietet das Team eine nachhaltige Alternative zu Holz, MDF oder Kunststoff und hilft, die CO₂-Emissionen zu senken, Ressourcen zu schonen und Kreislaufwirtschaft zu stärken.

Jetzt geht es darum, die Strategie zu schärfen: **Welche Märkte und Kunden versprechen das größte Potenzial? Wie kann das Geschäftsmodell skalieren – wirtschaftlich und wirkungsorientiert?**

Was ist die Sprint Challenge?

In **5 Tagen vor Ort** in Karlsruhe durchlaufen wir gemeinsam einen strukturierten Prozess – basierend auf der Methode von Google Ventures:

1. **Verstehen** – Ziel definieren & Herausforderungen identifizieren
2. **Ideen entwickeln** – kreative Lösungsvorschläge skizzieren
3. **Entscheiden** – die beste Idee auswählen und konkretisieren
4. **Prototyp bauen** – greifbar machen, was möglich ist
5. **Testen** – direktes Feedback von Nutzer:innen & Stakeholdern

Wen wir suchen:

- Studierende (Bachelor oder Master) mit Interesse an **Nachhaltigkeit, Strategie, Innovation, Design oder Venture Building**



Biowerkz GmbH

Schoemperlenstraße 11C

76185 Karlsruhe, Germany

Phone: +49 15166989261 | Email: info@biowerkz.com

- Idealerweise mit Know-how in **Circular Economy, Business Modeling oder Business Development**
- **Verfügbar für 5 volle Tage vor Ort in Karlsruhe**
- Offen, lösungsorientiert, motiviert

Was Du bekommst:

- Direkten Einblick in ein innovatives Startup
- Methodisches Know-how (Design Sprint, Prototyping, User Testing)
- Zertifikat, auf Wunsch Empfehlungsschreiben
- Und: die Chance, echten Impact mitzugestalten

 **Sprint-Zeitraum:** 11.-15. August 2025

 **Bewerbungsschluss:** 23. Juli 2025

 **Ort:** Karlsruhe

 **Jetzt bewerben:** info@biowerkz.com

👉 Teile den Post gerne mit Studierenden, die mit ihren frischen Ideen und strategischem Denken einen echten Impact schaffen wollen! 💡 🌍

#SprintChallenge #Biowerkz #Greentech #Nachhaltigkeit #BusinessStrategy #StudentChallenge
#StartupLife #DesignSprint #ImpactStartups #Karlsruhe

 Sprint Challenge with Biowerkz: 1 Strategy.
5 Days. €550. Are you in?

We're looking for **smart, creative, and committed students** who want to take on a real strategic challenge alongside the team at **Biowerkz** during a five-day Sprint Challenge:

 **How can Biowerkz position itself as a climate-friendly technology in new markets?**

 What's it about?

Biowerkz is an award-winning greentech a spin-off from Karlsruhe Institute of Technology. Their product, **NEWood**, is a bio-based mycelium composite made from agricultural residues – a sustainable alternative to wood, MDF, or plastics. It helps reduce CO₂ emissions, preserve natural resources, and promote circular economy principles.

Now, the next step is to **refine their business strategy**:

Which markets and customer segments offer the greatest potential? How can the business model scale – both economically and in terms of impact?

 What is the Sprint Challenge?

In five days **on site in Karlsruhe**, we'll go through a structured process – based on the method developed by Google Ventures:

1. **Understand** – define the goal & map the key challenges
2. **Sketch** – develop creative solution ideas
3. **Decide** – choose and refine the best approach
4. **Prototype** – build a tangible solution
5. **Test** – get real feedback from users & stakeholders

 Who we're looking for:

- Bachelor's or Master's students with an interest in **sustainability, strategy, innovation, design, or venture building**
- Ideally with experience in **circular economy, business modeling, or business development**



Biowerkz GmbH

Schoemperlenstraße 11C

76185 Karlsruhe, Germany

Phone: +49 15166989261 | Email: info@biowerkz.com

- Available for **5 full days on site in Karlsruhe**
- Open-minded, solution-oriented, and motivated

What you'll get:

- Hands-on experience with a pioneering startup
- Methodical skills (Design Sprint, prototyping, user testing)
- Certificate of participation or recommendation upon request
- And: the chance to co-create real impact

 **Sprint Week:** August 11–15, 2025

 **Application Deadline:** 23rd July 2025

 **Location:** Karlsruhe

 **Apply now:** info@biowerkz.com

 **Feel free to share this post** with students who want to use their fresh ideas and strategic thinking to create real-world change!  

#SprintChallenge #Biowerkz #Greentech #Sustainability #BusinessStrategy #StudentChallenge
#StartupLife #DesignSprint #ImpactStartups #Karlsruhe